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ZÁPIS A USNESENÍ Z XI. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE LUŽICE ZE DNE  

14. dubna 2016 
 

Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1) 

Přílohy: č. 1 – prezenční listina zastupitelů 

  č. 2 -  prezenční listina veřejnosti 

  č. 3 -  program XI. veřejného zasedání ZO Lužice 

viz prezenční listina (příloha č. 1) 

Jednání zahájil starosta obce Jaroslav Kreml v 17.00 hod. 

Jednání bylo řádně svoláno a vyhlášeno. 

Omluvil se: pan Staněk , že přijde později. 

Při zahájení jednání bylo přítomno 14 členů.  

ZO je usnášeníschopné.  

Schválení programu:      HLASOVÁNÍ:  14 PRO – 0 PROTI – 0 ZDRŽEL SE  

 Program jednání byl schválen jednomyslně.  

Zapisovatelkou byla určena slečna D. Šimíková.  

Ověřovateli zápisu byli určeni: J. Domanský, J. Staněk. 

Byla zvolena návrhová komise ve složení:  

předseda:     J. Pecka    HLASOVÁNÍ: 14 PRO – 0 PROTI – 0 ZDRŽEL SE  

člen:        M. Půček   HLASOVÁNÍ:  14 PRO – 0 PROTI – 0 ZDRŽEL SE  

 

Zápis z minulého zasedání ZO byl řádně ověřen a vyhotoven k nahlédnutí ve stanoveném termínu 10 dnů a je k dispozici. 

Námitky proti němu nebyly podány.  

 

1. Kontrola usnesení z X. veřejného zasedání zastupitelstva obce Lužice dne 14. 4. 2016. 

Pan Poláček informoval přítomné o provedené kontrole plnění usnesení s konstatováním, že k dnešnímu dni nezůstává 

žádný úkol k plnění. 

 

 

USNESENÍ č. 11/1:    ZO bere na vědomí výsledek kontroly usnesení z X. veřejného zasedání zastupitelstva obce  

     Lužice, dne 14. 4. 2016. 

 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 14 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

2. Písemná interpelace zastupitele 

Tajemník informoval přítomné, že 8. 3. 2016 obdržel písemnou interpelaci od zastupitele p. Kláska. Tuto interpelaci 

pan tajemník přítomným přečetl, a také jako příklad přečetl, jeden blok odpovědí na 111 otázek v interpelaci. Otázky 

v interpelaci se týkaly veřejných zakázek a prodeje domu č. p. 33, p. č. 414, k. ú. Lužice u Hodonína. Tajemník dále 

přečetl část zákon  

č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách, o rozlišení veřejných zakázek. Veřejné zakázky se dělí §12 : 

1) Nadlimitní veřejné zakázky 

2) Podlimitní veřejné zakázky 

3) Veřejná zakázka malého rozsahu se rozumí veřejná zakázka, jejíž předpokládaná hodnota nedosáhne 

v případě veřejné zakázky na dodávky nebo veřejné zakázky na služby 2 mil. Kč. bez DPH, nebo v případě 

veřejné zakázky na stavební práce 6 mil. Kč. bez DPH. 
Poté přečetl výjimku z působnosti zákona §18 odst. 5: Zadavatel není povinen zadávat podle tohoto zákona veřejné 

zakázky malého rozsahu.  
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Zakázku může zadat starosta, místostarosta nebo tajemník či vedoucí útvaru, odboru, oddělení atd. Obec Lužice u 

veřejných zakázek vždy postupuje v souladu se zákonem o veřejných zakázkách a zákonem o obcích ve, a to ve všech 

případech a v plném rozsahu. 

Dále uvedl, že vypracování odpovědí na 111 otázek pana Kláska si vyžádalo 36 hodin práce zaměstnanců OÚ 

(Červinek, Hubačková, Šimíková). Podle Směrnice k informacím poskytovaným podle zákona č. 106/1999 Sb., o 

svobodném přístupu k informacím (1 hodina zaměstnance OÚ = 200 Kč) je cena připravených odpovědí 7 200 Kč. 

Pan Klásek vysvětlil, že tuto interpelaci napsal z toho důvodu, že na minulém ZO byly schvalovány smlouvy na dotace 

pro spolky, které byly na částky kolem 50 000 Kč. Všechny smlouvy měli zastupitelé k dispozici. Při schvalování 

smlouvy na 4, 3 mil. Kč smlouvu neviděli a k dispozici měli pouze výsledky výběrového řízení. Není si jistý, zda je 

tento postup legislativně správný. Toto byl motiv k napsání interpelace. Dále uvedl, že vyhlašování veřejných zakázek 

patří do samostatné působnosti obce a starostovi toto nepřísluší a je to nad rámec zákona. Starosta může rozhodnout 

jen ve věcech, ve kterých ho pověří rada obce, protože zbytková kompetence podle §102 zákona o obcích přidělují tato 

oprávnění radě obce. Takto zní zákon o obcích. Dle pana Kláska je potřeba stanovit podmínky, jak v případech 

veřejných zakázek postupovat. Tajemník informoval, že tento postup platí pouze v případě, že se jedná o zakázky nad 

6 mil. Kč bez DPH v případě stavebních prací nebo 2 mil. Kč bez DPH na dodávky a služby. Neplatí tedy u zakázek 

malého rozsahu. Zákon o obcích neuvádí pravomoc zadávat veřejné zakázky u žádného z orgánů obce, a to přesto, že 

jde o významnou záležitost. Tato pravomoc spadá do takzvané zbytkové pravomoci. Pokud rada obce nevydá vnitřní 

předpis o řízení malých zakázek, může ji zadat starosta, místostarosta, tajemník nebo pověřený pracovník. Tyto 

skutečnosti potvrdily názory právníků, a také pracovník Odboru veřejných zakázek Jihomoravského krajského úřadu. 

Ten konstatoval, že obec Lužice postupuje v souladu s platnou legislativou. Starosta dodal, že obec Lužice ctí zákon o 

veřejných zakázkách. Výběrové řízení vyhlašuje a provádí odborná firma. Při výběru dodavatelských firem jsou 

oslovovány zejména firmy s místní působností, které jsou solventní, schopné předfinancování a odvádí kvalitní práci. 

Starosta uvedl, že pokud mají zastupitelé požadavky nebo připomínky, je přímé projednání daného problému 

efektivnější než podání interpelace a následné vypracování odpovědi. Proto navrhl, že pokud má pan Klásek 

požadavek na stanovení specifických podmínek pro výběrová řízení, je možné tuto problematiku projednat na 

pracovní poradě ZO. Dále dodal, že od roku 2006 bylo přijato 22 novel Zákona o veřejných zakázkách a chystá se 

novela č. 23.  

Součástí písemných odpovědí na interpelaci byl i materiál související s prodejem domu č. p. 33, p. č. 414. 

 
 

 

USNESENÍ č. 11/2: ZO bere na vědomí interpelaci zastupitele. 

 

 
 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 13 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 1 (Klásek) 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

 Přišel pan Staněk. 

3.VaK Hodonín (Žádost o projednání těžby štěrkopísku v blízkosti prameniště Bzenec, převod 

vodovodního řadu ul. Dobrovolského) 
Starosta přivítal p. Ing. Zabadala náměstka firmy VaK Hodonín a. s., a předal mu slovo. Pan Zabadal uvedl, že obeslali 

všechny obce, které jsou zásobovány pitnou vodou od akciové společnosti, anebo jsou akcionáři této společnosti. 

Prameniště „Bzenec“ v katastru obce Ostrožská Nová Ves je strategické pro zásobování většiny obcí v působnosti VaK 

Hodonín a. s. V současné době připravuje soukromá firma rozšíření těžby štěrkopísků v bezprostřední blízkosti tohoto 

prameniště. Realizace tohoto záměru bezprostředně ohrozí kvalitativně i kvantitativně jímání a parametry vody ve výše 

uvedeném prameništi. Proto se VaK Hodonín a. s. obrátil na zastupitelstva dotčených obcí, aby vyjádřila svůj nesouhlas 

s uvedeným investičním záměrem.  Pan Půček se dotázal, v jaké legislativní fázi je současný stav. Pan Zabadal 

odpověděl, že nyní probíhá debata k posouzení vlivů na životní prostředí stanovených v EIA. Pan Poláček se dotázal, zda 

pokud obec Lužice schválí usnesení, bude toto usnesení součástí vyjádření nesouhlasu regionu v rámci svazku obcí. Pan 

Zabadal odpověděl, že jako zastupitelstvo zastupující občany, kterých se tento problém týká, a schválením vyjadřují 

nesouhlas obce Lužice s těžbou štěrkopísku v blízkosti prameniště Bzenec. 
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USNESENÍ č. 11/3a: ZO bere na vědomí závažnost problematiky těžby štěrkopísku na území     

   katastru města Uherský Ostroh a tím ohrožení prameniště Bzenec     

   komplex. Vyslovuje zásadní nesouhlas se záměrem těžby štěrkopísku  

   v k. ú. Uherský Ostroh a připojuje se k podnětu KHS Brno k zahájení     

   přezkumného řízení ve věci stanoviska MŽP ČR ze dne 9. 3. 2015. 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

Následně starosta informoval přítomné, že v minulosti byly vodovody směněny tak, že téměř 100 % vodovodů je ve 

vlastnictví VaK Hodonín a 100% kanalizace je ve vlastnictví Obce Lužice. Vzhledem k tomu, že součástí výstavby 

infrastruktury v ulici Dobrovolského byl i vodovodní řad, a vzhledem k tomu, že k provozování nemá obec Lužice 

příslušná osvědčení, navrhl převést tuto část vodovodu, tak jako v minulosti, na VaK Hodonín a. s. V případě takovýchto 

převodů probíhá vyrovnání prostřednictvím akcií, na základě znaleckého posudku. Pan Poláček se dotázal, jaká je 

skutečná hodnota jedné akcie. Pan Zabadal odpověděl, že skutečná hodnota akcie je pohyblivá. Nominální hodnota akcie 

je 1000 Kč. Pan Domanský konstatoval, že největším akcionářem je Město Hodonín, a tak se dotázal, jaké má hlasovací 

právo. Pan Zabadal odpověděl, že Město Hodonín má hlasovací právo 29,24%. Starosta uvedl, že obec Lužice v současné 

době vlastní 11 942 akcií, což prezentuje 1,5% hlasovacího práva. 

 

USNESENÍ č. 11/3b: ZO schvaluje převod vodovodního řadu ulice Dobrovolského z obce     

   Lužice na VaK Hodonín a. s. formou nabytí akcií v hodnotě stanovené na    

   základě znaleckého posudku. 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

4. Projednání kupní smlouvy k pozemku p. č. 414, včetně RD č. p. 33, vše k. ú. Lužice u Hodonína 
Pan tajemník informoval přítomné, že v souvislosti s prodejem pozemku p. č. 414, včetně RD č. p. 33, vše k. ú. Lužice 

u Hodonína obdržel dne 12. 4. 2016 od firmy REALITNÍ SPOLEČNOST PLUS s. r. o. odstoupení od žádosti o 

odkoupení nemovitosti, ve které se uvádí následující: Naše společnost nabídla 23. 3. 2016 nabídku na odkoupení domu č. 

p. 33 na pozemku p. č. 414, k. ú. Lužice u Hodonína a nabídla kupní cenu 200 000 Kč. Zároveň jsme zahájili předběžné 

konzultace s dotčenými orgány, organizacemi a osobami, týkající se budoucí nutné rekonstrukce domu. Při této 

příležitosti jsme byli informováni majitelem sousedních pozemků p. č.416/1 s 417 xxxxx, že v rámci stavebního řízení nedá 

souhlas s rekonstrukcí RD č. p. 33 za účelem bydlení, neboť již dlouho sám usiluje o odkoupení této nemovitosti do svého 

vlastnictví. Protože tento postoj vytváří předpoklad dlouhodobých potíží při získání stavebního povolení a následných 

sousedských neshod, rozhodli jsme se od záměru koupě nemovitostí odstoupit a tímto stahujeme naši žádost ze dne 23. 3. 

2016. 

 Dále tajemník informoval přítomné, že dne 13. 4. 2016 obdržel od manželů xxxxxxxxxxxxxxxxxx žádost o odkoupení 

nemovitosti, ve které se uvádí: Žádáme Vás tímto o odkoupení nemovitosti p. č. 414 za cenu 100 000 Kč plus demolice 

stávající stavby na naše náklady.  

Vzhledem k výše uvedeným skutečnostem je projednání prodeje nemovitosti REALITNÍ SPOLEČNOSTI PLUS s. r. o. 

neaktuální. S ohledem na skutečnost, že oba dva dokumenty byly předloženy bezprostředně před jednáním zastupitelstva, 

bude tento bod zařazen na příští veřejné zasedání Zastupitelstva obce Lužice k projednání. 

Pan xxxxx požádal o nápravu stavu RD č. p. 33, tak aby neohrožoval užívání jeho pozemku, zejména pády úlomků zdiva 

a odvod vody ze střechy. Starosta vzal žádost na vědomí. 

Na závěr starosta konstatoval, že to co nabídl pan xxxxx, těch 100 000 Kč včetně demolice, odpovídá ceně, za kterou se 

stavební místo v Lužicích prodává.  
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USNESENÍ č.11/4:  ZO bere na vědomí informace ke kupní smlouvě k pozemku p. č. 414, včetně RD č. p. 33, 

    vše k. ú. Lužice u Hodonína o odstoupení společnosti REALITNÍ SPOLEČNOST PLUS 

    s. r. o. od odkoupení výše uvedených nemovitých věcí. 
 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

5. Projednání prodeje části pozemku p. č. 2040, k. ú. Lužice u Hodonína 

Tajemník informoval přítomné, o který pozemek se jedná a kde se nachází. Starosta dodal, že se jedná o strategický 

pozemek, kde nejsou dokončeny inženýrské sítě a je tedy v zájmu obce tento pozemek neprodávat.  Informoval, že 

RO Lužice nedoporučuje prodej tohoto pozemku. 

 

       USNESENÍ č. 11/5:  ZO neschvaluje prodej části pozemku p. č. 2040, k. ú. Lužice u Hodonína. 

    

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

6. Projednání kupních smluv k pozemkům p. č. 1680/25 a 1680/26, vše k. ú. Lužice u Hodonína. 
Starosta informoval, že se jedná o pozemky, kde je třeba vybudovat kanalizační řad, a proto obec oslovila vlastníky 

pozemků, aby je obci prodali. 

 

      USNESENÍ č. 11/6a:  ZO schvaluje kupní smlouvu k pozemku p. č. 1680/25 – ostatní plocha, o výměře 51 m
2
, 

mezi Obcí Lužice, Česká 1, 696 18 Lužice, jako kupujícím a manželi 

xxxxxxxxxxxxxxxxx, jako prodávajícími za cenu 30Kč/m
2
, v celkové výši 1 530 Kč. 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

      USNESENÍ č. 11/6b:  ZO schvaluje kupní smlouvu k pozemku p. č. 1680/26 – ostatní plocha, o výměře 58 m
2
, 

mezi Obcí Lužice, Česká 1, 696 18 Lužice, jako kupujícím a s firmou WEXPO a. s., IČ: 

24794295 se sídlem Belgická 270/30, 120 00 Praha 2  

- Vinohrádky, za cenu 30 Kč/m
2
, v celkové výši 1 740 Kč. 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

Usnesení bylo přijato 

 

7. Projednání kupní smlouvy k části pozemku p. č. 1842/1, k. ú. Lužice u Hodonína. 
Tajemník seznámil přítomné, s tím kde se pozemek nachází.  
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USNESENÍ č. 11/7:  ZO schvaluje kupní smlouvu k části pozemku p. č. 1842/1 – zastavěná    

    plocha a nádvoří, o výměře 4 m
2
, mezi Obcí Lužice, Česká 1, 696 18    

    Lužice, jako prodávajícím a xxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, jako kupujícím,  

    za cenu 400 Kč/m
2
, v celkové výši 1 600 Kč. 

 

    

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Projednání prodeje pozemku p. č. 2944/1, k. ú. Lužice u Hodonína. 
Starosta informoval přítomné, že se jedná o pozemek v lokalitě Strání, který slouží i jako točna pro zahrádkáře. RO 

Lužice nedoporučuje tento pozemek k prodeji. 

 

   USNESENÍ č. 11/8:  ZO neschvaluje prodej pozemku p. č. 2944/1, k. ú. Lužice u Hodonína. 

 

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

9. Projednání Smlouvy o poskytnutí víceúčelové dotace z rozpočtu Obce Lužice na spolufinancování sociálních 

služeb. 
Místostarostka vysvětlila přítomným, že se jedná o finální smlouvu o poskytnutí víceúčelové dotace z rozpočtu Obce 

Lužice na spolufinancování sociálních služeb, kde je uvedena částka 93 664 Kč. Pan Domanský se dotázal, jaká částka to 

prezentovala v minulém roce. Místostarostka odpověděla, že v minulém roce to byla částka 45 000 Kč.  Podotkla, že letos 

je v částce 93 664 Kč zahrnut příspěvek na služby sociální péče, což v minulém roce nebylo. 
 

   USNESENÍ č. 11/9:   ZO schvaluje Smlouvu o poskytnutí víceúčelové dotace z rozpočtu Obce Lužice  

    na spolufinancování sociálních služeb v roce 2016. 
 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

    Usnesení bylo přijato. 

 

10. Návštěva ISDES (10 let partnerství, cyklotour, dar) 

Paní Líčeníková seznámila přítomné se systémem návštěv partnerských obcí. Letos jede Klub česko-francouzského 

partnerství do Francie, a to ve znamení 10. výročí uzavření partnerské smlouvy. Návštěvy se zúčastní cca 35 občanů. 

Jedna skupina pojede autobusem, druhá skupina pojede na kole s doprovodem automobilů. Náklady spojené s dopravou, 

včetně noclehů a stravy si hradí účastníci z vlastních zdrojů. Termín návštěvy od 9. července do 19. července 2016. 

Dále seznámila přítomné s cíly návštěvy:  

- udržování partnerských vztahů mezi obcemi Lužice a Isdes 

- společné setkání v Isdes u příležitosti 10. výročí vzniku partnerství mezi obcemi 

- podpora sportovních aktivit 

- podpora onkologicky nemocných dětí (projekt Na kole dětem, Josef Zimovčák) 

- podpora zdravotně handicapovaných občanů (Luděk Benada) 

- upevňování a prohlubování jazykových znalostí, rozvoj komunikace 

- upevňování přátelských vztahů mezi členy Klubu česko-francouzského partnerství 

Poté informovala zastupitele, že jako dar k 10. výročí partnerství nám vytvoří umělecký kovář kolo s motivem vinné révy. 
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Starost informoval přítomné, že na kole do Francie pojede celkem 14 cyklistů, kteří budou doprovázeny 4 automobily. 

Způsob jízdy bude etapový. Každý člen cyklistické skupiny ujede denně 50 km. 

 

USNESENÍ č. 11/10:  ZO bere na vědomí informaci o návštěvě ISDES. 
 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

11. Dohoda o regulaci hlučných činností spočívající v provozu plynových děl pro plašení špačků ve vinicích 
Starosta seznámil přítomné s Dohodou o regulaci hlučných činností spočívajících v provozu plynových děl pro plašení 

špačků ve vinicích mezi Obcí Lužice a xxxxxxxxxxxxxxxxxx. V této dohodě je uvedeno, že plynová děla 

budou v provozu od 1. září do 31. října v době od 6.00 do 20.00, směr výstřelů bude orientován na Slovensko a 

maximální přípustná frekvence výstřelů je 1 výstřel za 2 minuty. Pan Poláček a pan Král se dotázali, co se stane, když 

nebude dohoda dodržována, o čemž se v dohodě nic nepíše. Starosta odpověděl, že se nedodržení 

dohody projedná, případně se vypracuje OZV. 

 

       USNESENÍ č. 11/11:  ZO bere na vědomí Dohodu o regulaci hlučných činností spočívající v provozu   

    plynových děl pro plašení špačků ve vinicích s xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx  

    zastoupenou xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx. 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 13 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

NEPŘÍTOMEN (Staněk, Slatinský) 

 

     Usnesení bylo přijato. 

 

12. Návštěvní řád přírodního areálu Cihelna 

Místostarostka seznámila přítomné s návštěvním řádem přírodního areálu Cihelna. Uvedla, že tento řád bude umístěn při 

vstupech do areálu, aby se s ním mohl každý návštěvník seznámit. Návštěvní řád mají zastupitelé v materiálech. 

Místostarostka vyzvala zastupitele, aby se k řádu vyjádřili, doplnili a okomentovali. Pan Poláček nesouhlasí se zákazem 

koupání psů v areálu, jelikož se jedná o přírodní koupaliště a navrhl vyhradit prostor pro koupání psů mimo prostor pro 

koupání osob. Místostarostka uvedla, že zákaz koupání psů je v řádu uveden, protože si občané stěžují na nebezpečí 

koupání psů v přírodním koupališti (házení klacků pro aport psům mezi koupající se lidi apod.).  Pan Půček dodal, že by 

do řádu doplnil a specifikoval zákaz užívání drog. Pan Slatinský uvedl, že poskytne definici zákazu užívání drog, dle 

vzoru. S tím zastupitelé souhlasili. Dále pan Domanský upozornil, aby se neparkovalo na místech mimo prostory 

k parkování.   

 

      USNESENÍ č. 11/12:  ZO schvaluje Návštěvní řád přírodního areálu Cihelna. 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 13 

PROTI 1 (Poláček) 

ZDRŽEL SE 1 (Domanský) 

 

Usnesení bylo přijato. 

     

13. Informace o školství 

Paní místostarostka informovala přítomné o činnosti a rozhodnutích RO a školské rady v oblasti školství za období od  

konání X. veřejného zasedání ZO 18. února 2016.      

- RO na základě podnětu občanky obce Lužice, předloženého na veřejném zasedání ZO Lužice 18. 2. 2016 ve věci 

nepatřičného chování učitelky pí Vydrové vůči žákům, pozvala učitelku pí Vydrovou a ředitele Mgr. Hunču na zasedání 

RO dne 26. 2. 2016 k podání vysvětlení a stanovení nápravných opatření. 
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- 10. 3. 2016 proběhla beseda s rodiči dětí, které učí Mgr. Vydrová, s paní učitelkou, vedením ZŠ, třídními učitelkami a 

zástupcem školské rady za zřizovatele. 

- ve dnech 17. – 29. 2. 2016 proběhlo na ZŠ dotazníkové šetření Klima školy – varianta pro rodiče ke zjištění školního 

klimatu. Dotazníkového šetření se zúčastnilo 58 rodičů (34%), na 1. stupni 43 rodičů (42%) a 15 rodičů na 2. stupni 

(11%).  Nejvíce rodičů se vyjádřilo v 1., 3., 5. a 6. třídě.  

- V únoru bylo provedeno také dotazníkové šetření Klima školy – varianta pro žáky, kterého se zúčastnili žáci 3. – 9. 

ročníku.    Kompletní výsledky dotazníkového šetření byly předány po ukončení šetření členům rady obce a členům 

školské rady.  

- Výsledky obou šetření jsou od dnešního dne (14. 4. 2016) k dispozici na webových stránkách školy 

- 17. března 2016 proběhlo zasedání školské rady, které mělo na programu seznámení s výsledky dotazníkového šetření. 

Jednání u kulatého stolu se kromě členů školské rady zúčastnili členové rady obce, vedení školy a třídní důvěrníci. (zápis 

ŠR č. 6 mají zastupitelé k dispozici v materiálech). 

- na základě jednání školské rady ze dne 17. 3. 2016, výsledků dotazníkového šetření a připomínek rodičů bylo stanoveno 

RO 12 bodů opatření k řešení současné situace (viz materiály ZO), která byla projednána při jednání RO Lužice s 

ředitelem ZŠ Mgr. Miroslavem Hunčou. 

- 13. dubna 2016 se konala beseda s rodiči dětí v MŠ Vyhodnocení dotazníku v MŠ. Besedy se zúčastnilo 16 rodičů, 

členové RO, vedoucí stravování, ředitel ZŠ a učitelky MŠ. Vedoucí učitelka podrobně rozebrala výsledky dotazníkového 

šetření.  Dotazník probíhal od prosince do února 2016. Bylo rozdáno 73 dotazníků a vrátilo se 37 vyplněných.  Rodiče 

vyjádřili spokojenost s prací učitelek a atmosférou v MŠ (dotazy na stravování, dopravu, dětské hřiště) 

Dotazník bude také k dispozici na webu MŠ. 

Dále sdělila, že dnes probíhá schůzka ředitele ZŠ s třídními důvěrníky, a proto se pan ředitel nemůže účastnit dnešního 

jednání zastupitelstva. Pan Poláček podotkl, že vzhledem k tomu jaká je nálada rodičů, tak je mile překvapen počtem 

odevzdaných dotazníků a je toho názoru, že by se dotazníky měly opakovat každý rok. 

Pan Klásek konstatoval, že jedním z řešení problematiky školství, které je stále probíráno, by měl být konkurz na ředitele 

školy. Dle jeho názoru k tomuto kroku nazrál čas. Starosta reagoval, že je zapotřebí velmi závažných nedostatků, které by 

vedly až ke kroku odvolání ředitele a vyhlášení konkurzu na něj. Je třeba postupovat uvážlivě a nedělat unáhlené závěry. 

Byla stanovena nápravná opatření, a pokud nebudou tato dodržena a splněna, může se začít jednat o tak závažném kroku. 

Teď je prostor, aby byla opatření splněna. 

 

USNESENÍ č. 11/13:  ZO bere na vědomí informaci o školství. 
 

    

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

14. Informace T. J. Sokol Lužice 

Starosta informoval přítomné, že na Valné hromadě T. J. Sokol Lužice byl zvolen nový výbor a nový starosta T. J.   

Sokol Lužice pan Miloš Kadala, kterého tímto přivítal a předal mu slovo. Pan Kadala informoval přítomné, že na 

minulém zasedání výboru T. J. Sokol Lužice 23. 3. 2016 bylo odhlasováno požádat radu a zastupitele obce o vypracování 

studie objektu a harmonogramu prací k finálnímu využití sokolovny a přilehlých pozemků, který bude předložen výboru 

T. J. Sokol Lužice před případným podepsáním darovací smlouvy a smlouvy o zřízení služebnosti. Dále požádal o 

vyjádření, jak a kým bude sokolovna provozována a jaký prostor bude vymezen pro členy Sokola. Starosta odpověděl, že 

k vypracování komplexního projektu revitalizace je nezbytné zajistit aktualizaci projektu budovy, geometrických plánů a 

energetický audit. Dále uvedl, že materiál, který požaduje výbor T. J. Sokol Lužice, Obec Lužice zajistí. Organizace 

provozování sokolovny bude projednána za účasti obou stran.  

 

   USNESENÍ č. 11/14a: ZO bere na vědomí informaci starosty T. J. Sokol Lužice Miloše Kadaly.  

 

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 



 8 - 

Usnesení bylo přijato. 

 

USNESENÍ č. 11/14b:  ZO schvaluje zpracování investičního záměru revitalizace Sokolovny Lužice. 

 

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

USNESENÍ č. 11/14c:  ZO předloží výboru T. J. Sokol Lužice návrh o provozování Sokolovny Lužice. 

 

     HLASOVÁNÍ:  

     PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

15. Projednání zprávy o posouzení a hodnocení nabídek – Stavební úpravy komunikační sítě obce Lužice 
Starosta informoval přítomné o průběhu výběrových řízení pro veřejnou zakázku malého rozsahu „Stavební úpravy 

komunikační sítě obce Lužice“. Zakázka prezentuje rekonstrukci křižovatky ulice Ke Koupališti a Dvorní. Cílem 

rekonstrukce je opravit poškozenou křižovatku a formou vyvýšené křižovatky předejít přímým střetům a omezit rychlost.  

Prvního výběrového řízení se z oslovených dodavatelů nepřihlásil žádný uchazeč. Proto byla výzva opakována a do 

soutěže se přihlásil ze tří oslovených pouze jeden dodavatel. Zpráva o posouzení a hodnocení nabídek je součástí 

podkladů zastupitelů pro dnešní jednání. 

   

 USNESENÍ č. 11/15:   ZO schvaluje zprávu o posouzení a hodnocení nabídek – Stavební úpravy   

    komunikační sítě obce Lužice a pověřuje starostu obce Lužice k podpisu smlouvy  

    o dílo. 

 

HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE 0  

 

    Usnesení bylo přijato. 

 

16. Úprava rozpočtu č. 2/2016 

Paní Valoušková seznámila přítomné s úpravou rozpočtu č. 2/2016 ve výdajové i v příjmové části. 

Pan Buchta se dotázal na výdajovou položku „optický kabel na ul. Kratiny“, která se v rozpočtu objevuje dvakrát. 

Starosta odpověděl, že jeden optický kabel je po tu část, kde bude probíhat v letošním roce rekonstrukce vozovky a druhá 

část se týká připoložení kabelu NN do země, je tam optický kabel a VO. Pan Klásek se dotázal na částku 10 000 Kč ve 

výdajové části na přenesenou působnost za správu stavebního úřadu. Starosta odpověděl, že se jedná o veřejnoprávní 

smlouvu mezi Městem Hodonín a Obcí Lužice o zabezpečení výkonu přenesené působnosti v oblasti speciálního 

stavebního úřadu ve věcech místních komunikací na území Obce Lužice orgány Města Hodonín místo orgánů Obce 

Lužice. Ve smlouvě se uvádí, že Obec Lužice poskytne Městu Hodonín odměnu 1 000 Kč za každé dokončené 

správní řízení. Zatím je daná v rozpočtu částka 10 000 Kč, což vychází na 10 správních řízení. Pan Domanský 

upozornil na špatné číslo popisné u výdajové položky 3612. 

 
USNESENÍ č. 11/16:  ZO schvaluje úpravu rozpočtu č. 2/2016 v příjmové i výdajové části 

ve výši 264 200 Kč. Po provedené úpravě činí příjmy 33 330 400 Kč a výdaje 

41 239 400 Kč. Rozdíl ve výši 7 909 000 Kč bude vyrovnán po splátce úvěru ve výši 

1 591 000 Kč zůstatkem na účtech ve výši 9 500 000 Kč. Úprava byla provedena 

v rámci výdajové části snížením rezervy a převodem do jednotlivých paragrafů. 
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HLASOVÁNÍ:  

PRO 15 

PROTI 0 

ZDRŽEL SE  

 Usnesení bylo přijato. 

 

17.  Různé. 
Paní Gutová oznámila, že nedostatečné osvětlení u zastávky na rozcestí ulic Bojanovická a Velkomoravská, na které 

upozornil pan Hubačka na minulém zastupitelstvu, bylo posíleno svítidlem na výložníku s výkonem 150W. Dále bylo 

přidáno světlo na ulici Ploštiny od zastávky na rozcestí směrem k ulici Dvorní. Také informovala přítomné, že v minulém 

týdnu bylo provedeno definitivní zadláždění plochy mezi chodníkem a schodištěm včetně usazení dvou schodů do domu 

paní xxxxx (p. xxxxx). Tím byl ze stran dodavatele zajištěn bezpečný přístup přes obecní pozemek do vchodu výše 

uvedeného domu. Pan Půček upozornil na reklamní ceduli na autošrot, na zastávce rozcestí. Starosta odpověděl, že 

prověří, zda je reklamní cedule na pozemku obce a sjedná nápravu. Dále pan Půček informoval zastupitele, že v roce 

2014 byla v Lužicích instalována meteorologická stanice, která nabírá aktuální data každých deset minut. Tyto údaje lze 

najít na webových stránkách obce Lužice. Během 14 dnů, budou na hlavní stránce aktuální data i graficky. 

Místostarostka sdělila přítomným, že je již vyrobena pamětní deska občanů Lužic Jaroslavu Dobrovolskému a Antonímu 

Kosovi, kteří byli umučeni v Mauthausenu. Dne 26. 4. 2016 bude slavnostně odhalena přímo v koncentračním táboře. 

Odhalení se účastní občané (členové letopisecké komise, sokola, zastupitelů), žáci ZŠ z Lužic a vnuk pana Jaroslava 

Dobrovolského. Dále místostarostka představila přítomným projekt „Na kole i pěšky“, včetně mapy obou tras naučných 

stezek na katastru obce Lužice. Poté informovala o akci „Rodinné putování s vodníkem Tihelňákem“, která proběhne 

v rámci týdne pro rodinu. 

Paní Líčeníková informovala o akcích ZŠ. Ve spolupráci s ministerstvem obrany univerzitou obrany se žáci účastnili 

projektu POKOS, který vychovává k obraně vlasti. Ve sportovní hale proběhl další ročník Lužické laťky, kterého se 

účastnilo 116 žáků z 5 škol Regionu Podluží. Dne 1. 4. 2016 proběhla v budově ZŠ a školní družiny Noc s Andersonem, 

které se zúčastnilo 150 žáků z celkového počtu 170. Spolu s učiteli se o děti staralo 42 pomocníků z řad bývalých žáků a 

rodičů. V rámci soutěže Zpěváček Podluží za doprovodu Dětské cimbálové muziky z Lužic se zúčastnilo 6 žáků z naší 

školy, z toho v kategorii 5. tříd se Jaroslav Černý umístil na 2. místě a Karolína Pecková na 3. místě. Včera proběhl sběr 

papíru, který organizuje ZŠ. Celá akce proběhla úspěšně a byla perfektně organizačně zajištěna firmou LUTES s. r. o., a 

poděkování patří panu Dombekovi, který celou akci technicky zajišťoval. V pondělí 25. 4. 2016 se uskuteční školní kolo 

štafetového závodu na kolečkových bruslích, a ti kteří postoupí, se zúčastní závodu v rámci Regionu Podluží, který 

proběhne v květnu.  V závěru roku nejlepší žáci v rámci ekologicko-vědeckého programu navštíví spalovnu Brno a 

vědecké centrum VIDA. 

Pan Král se dotázal, zda byla zakoupena plachta na zakrytí doskočiště pro skok daleký. Starosta odpověděl, že plachta 

bude zakoupena spolu s plachtou na nově budované pískoviště v areálu Cihelna. 

Pan Buchta pozval přítomné na jarní úklid ke Dni Země, který se uskuteční v sobotu 16. dubna 2016. Jedna skupina bude 

provádět výsadbu stromů a keřů v okolí včelařského arboreta a druhá skupina bude provádět výsadbu stromů a keřů 

v blízkosti vodní nádrže Cihelna, kde budou mimo jiné vysázeny ovocné stromy LUIS, které vyšlechtil pan Kubiš. 

Pan Poláček vyzval přítomné zastupitele, aby se účastnili 5. června 2016 Cyklotour, kterou pořádá nadace Josefa 

Zimovčáka „Na kole dětem“. Start bude ve Strážnici a cíl v Ivančicích. Pan Poláček navrhl, aby se zastupitelé zúčastnili 

úseku Hodonín – Lužice. 

Pan Slatinský informoval, že dne 14. května 2016 organizuje TJ Baník Lužice sběr starého železa a 28. května 2016 ve 

spolupráci s obcí Lužice se uskuteční v areálu TJ Baník tradiční Den dětí. 

Starosta informoval, že 22. dubna 2016 se bude konat další ročník cyklotour Otvírání jara na Podluží, které organizuje 

Region Podluží. Start bude v Moravském Žižkově a trasa povede přes Velké Bílovice, Vrbici, Čejkovice do cíle 

v Prušánkách. Následně starosta informoval přítomné o vystoupení městyse Moravská Nová Ves z Regionu Podluží. Pod 

záštitou Regionu Podluží proběhne dne 21. května 2016 v Hruškách zpívání mužáků za účasti spolku Lužických mužáků. 
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18. Diskuse 

V diskusi vystoupil pan xxxxxxx, který opětovně popsal své výhrady k rekonstrukci chodníku, která byla realizována 

firmou MONTGAS a. s. v rámci akce „REKO MS LUŽICE – PLOŠTINY+2, II. ETAPA“ jejímž investorem byla firma 

RWE GasNet, s. r. o., Klíšská 940/96, 400 01 Ústí nad Labem 1. 

 

 

 

 

 

 

 

 

19. Závěr 

Starosta poděkoval zastupitelům za pozornost a věcný přístup. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   …………………………      ………………………….. 

         starosta               místostarostka 

    Ing. Jaroslav Kreml         Mgr. Jana Ambrožová  

  

 

 

 

 

 

 

   …………………………      …………………………… 

            ověřovatel        ověřovatel 

        Josef Staněk                                          Ing. Jiří Domanský 


